
 

 

Protokół  

z dnia 16 lutego 2016 roku 

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami oraz Radą Osiedla Kłodnica 

 

   

Uczestnikami spotkania byli mieszkańcy osiedla i Rada Osiedla Kłodnica oraz:  

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska,  

2. Z-ca Prezydenta – Artur Maruszczak, 

3. 3. Inspektor Wydziału AG Urzędu Miasta – Dorota Tomala (protokolant), 

4. Specjalista ds. medialnych Urzędu Miasta – Jarosław Jurkowski. 

 

Prezydent Miasta w kilku słowach wprowadzenia przedstawiła obecnym zasady podziału 

środków do Budżetu Obywatelskiego. Następnie Prezydent A. Maruszczak omówił zadania 

już wykonane w osiedlu oraz te które zostaną zrealizowane. Wspomniał również o wpisanych 

do budżetu Miasta na ten rok i realizacji już zaczętych np. przebudowa Al. Jana Pawła czy 

budowa kompleksu basenów w Azotach. Wspomniano także, iż Miasto przygotowuje się do 

monitoringu na razie 70-ciu miejsc wskazanych jako newralgiczne przez policję i Straż 

Miejską. Jest też pomysł, aby po remoncie placu przy dworcu kolejowym, usadowić 

lokomotywę, jako symbol Miasta.  

 

Ponadto, przygotowuje się dokumentację na adaptację hospicjum w budynku przy 

ul. Szymanowskiego. Zrobiono Kanalizację przy ZSM nr 2. i realizowana będzie inwestycja 

budowy boiska przy szkole. 

 W podziale środków Gminnych i Wojewódzkich wyremontowano chodnik przy 

ul. Kłodnickiej, która ma status drogi wojewódzkiej. Przygotowany będzie ciąg pieszy ze 

ścieżką rowerową od ul. Agrestowej do obwodnicy, jednak bez oświetlenia. 

Przygotowuje się projekt techniczny remontu ul. Chełmońskiego. Będzie robiona kanalizacja 

Dunikowskiego-Wyspiańskiego, później Ustronie-Wałowa i pozostałe. Do tej pory nie było 

w ogóle dokumentacji na te zadanie. Dlatego obecnie MWiK nad tym pracuje. W 2017 

dojdzie do realizacji i jest nadzieja, że akurat wtedy pojawia się śrdoki unijne na ten cel.  

Na bieżąco realizuje się w osiedlu  drobne remonty nie wpisane do budżetu miasta. 

 

Obecny za spotkanie członek Rady Rodziców przy ZSM nr 2 podziękował Władzom Miasta 

za spowodowanie, iż zadania wykonania boiska prze Zespole Szkół w Kłodnicy, o które 

zabiegali tyle lat, zostało pozytywnie załatwione. 

 

Mieszkańcy zwrócili uwagę na kilka spraw: 

1. Wykonanie chodnika przy ul. Jasnej od ul. Kłodnickiej do Szymanowskiego. Przy 

tej samej ulicy brakuje lamp oświetleniowych. Prezydent obiecała sprawdzić, 

czy istnieję sprzyjające okoliczności i jest taka możliwość. 

2. Właściciele czworonogów nie dbają o czystość po swoich psach. Prośba o większe 

interwencje Straży Miejskiej w tym temacie.  

3. Ul. Jagiellońska, wprawdzie powiatowa, jednak należy wpłynąć, aby dziura na tej 

drodze była zrobiona raz a dobrze, bo każdego roku jest wypłukiwana przez 

deszcze. 

4. Włazy w drodze Helwiga są za wysokie. Kto odbiera drogi po ich remontach? 

5. Zdewastowany plac zabaw na Żabieńcu. 

6. Znaki  z nazwami ulic winny być dwustronne. Obecnie taka informacja  

umieszczona jest tylko z jednej strony. Na pismo interwencyjne skierowane do 

Wydziału Zarządzania Drogami w mieście, mieszkańcy dostali odpowiedź, że jest 

to zbyt drogie, a środki są ograniczone. 



 

 

7. Na terenie byłej firmy przy ul. Jasnej, gdzie hodowano nutrie, jest ogromny 

bałagan. Teren przejęła Gmina. Brak ogrodzenia ułatwia przesiadywanie na tym 

terenie osób nadużywających alkohol, którzy pozostawiają po sobie sporej ilości 

śmieci. 

8. Koło przychodni budowanej przez P. Odulińskich, leżą hałdy śmieci, których nikt 

nie sprząta. Na ten zarzut zareagował właściciel terenu informując, iż 

w najbliższym czasie zadba o ład. Długo nic nie robił, bo do tej pory plan 

zagospodarowania przestrzennego ogranicza jego działalność z powodu zapisu, 

który wskazywał, iż w tym miejscu są tereny wyłącznie sportowe. Prezydent 

zasugerowała, aby skorzystał z prawa i zaproponował swoje zmiany do planu 

zagospodarowania przestrzennego, który będzie obecnie aktualizowany. 
 

9. Przy ul. Wagnera brakuje chodnika. Przynajmniej z jednej strony mógłby się 

pojawić. Jest to skrót idących z Koźla Port do przychodni, na pocztę, do Kościoła 

czy plac zabaw. Natomiast dla rodzin mieszkających w Kłodnicy, szybsze dotarcie 

do szkoły i przedszkola.   

10. Zwrócono uwagę, iż brak przejścia dla pieszych na ul. Jagiellońskiej, 

uniemożliwia bezpieczne dotarcie na ulicę Miodową i Litewską. Prezydent 

obiecała, iż zostanie ten problem zgłoszony Komisji Bezpieczeństwa przy 

Powiecie. 
11. W związku z dużą szkodliwością spalanych w piecach śmieci, prośba do Urzędu, 

aby sprawdzić, który z mieszkańców skorzystał z dofinansowania i wymienił 

ogrzewanie węglowe na gazowe. Z takim dokumentem przeprowadzić 

inwentaryzację w domach? 

Prezydent odpowiedziała, że Straż Miejska, pomimo swoich uprawnień, ma spore 

ograniczenia. Sprawdzanie próbek popiołów po spaleniu jest bardzo kosztowne, 

dlatego ważne, aby mieszkańcy natychmiast reagowali na to co się dzieje 

i dzwonili po pilną interwencję do Straży Miejskiej.  
12. Prośba o spowodowanie, aby lipy rosnące przy ul. Sportowej zostały wycięte. Na 

pisma urząd odpowiada, że brak środków. Drzewa mają już po 80 lat. Posadzone, 

gdy nie było budynków. W obecnej chwili zawsze jest dużo gałęzi, liści. Podcinają 

korzeniami budynki. W marcu będzie już za późno na wycinkę, bo zaczyna się 

okres lęgowy. Do tej pory mieszkańcy sami ponoszą koszty sprzątania i dbają 

o ład na ulicy. Służby porządkowe nie robią nic w tym kierunku. 

Prezydent obiecała przyjrzeć się sprawie. 

13. Część osiedla nie jest zgazyfikowana, ale to mieszkańcy sami muszą się 

zdeklarować i pismem zgłosić taką potrzebę do PGNiG. Musi to być odpowiednia 

ilość osób, aby koszty były opłacalne. Urząd może pismem wesprzeć ich działania, 

ale pierwszy krok należy do samych zainteresowanych. Nitka ogrzewania 

miejskiego ciągnięta do zabudowań w osiedlu, jest bardzo kosztownym 

przedsięwzięciem.  

14. Mieszkańcy budynków za kanałem kłodnickim przy drodze w kierunku 

Januszkowic, proszą władze miasta, aby te wsparły pismem do WZD w Opolu ich 

działania mające na celu ograniczyć prędkość przy tej drodze, zmniejszyć tonaż 

aut i postawić znak „Uwaga Piesi” gdyż brakuje na tej drodze chodników i 

przejścia dla pieszych. Natomiast samo skrzyżowanie ma na środku dziurę 

wielkości kilku metrów i głębokości kilkunastu centymetrów. Prezydent obiecała 

poprzeć pismem działania samych zainteresowanych.    

15. Zgłoszono problem wyjątkowo złej komunikacji z Czystym Regionem. 

Poproszona władze Miasta  o poprawienie tych relacji. Zwrócono również uwagę, 

na wyjątkowo wysokie opłaty za wywóz śmieci. Prezydent poinformowała, iż w 

Czystym Regionie powstaje komórka do kontaktów z mieszkańcami, której 

zadaniem ma być, między innymi, poprawa współpracy z mieszkańcami. 



 

 

16. Mieszkańcy zwrócili uwagę, że kompleks sportowy w osiedlu przy ul. Sportowej 

jest zupełnie niewykorzystany. Dlaczego mieszkańcy nie mogą korzystać 

z obiektu. Jest tak gospodarz, który dba o porządek na obiekcie, mieszkańcy 

mogliby korzystać bieżni, płyty boiska, kortów, które sami kiedyś przygotowali. 

Prezydent obiecała omówić tę sprawę z dyr. MOSiR-u. Wspomniała również, 

o:  

a) utworzeniu Wydziału Politechniki Opolskiej w Kędzierzynie-Koźlu, 

b) podpisaniu z Inwestorem umowy warunkowej na sprzedaż basenów 

w Porcie. Firma czeka jeszcze na wszystkie pozwolenia. Niedługo 

przeprowadzą badania geologiczne terenu. Nie będzie tam składowiska 

węgla. Powstaną trzy terminale: paliwowy, na materiały sypkie 

i towarowy, 

c) planuje się dojazd do basenów od strony Januszkowic przez 

ul. Elewatorową, na którą będzie wjazd zaraz za mostem na rzece 

Kłodnica.     

 

 

 

Na tym protokół zakończono 

 

 

 

 
Protokolant 

Dorota Tomala 

 

 


